
PROTOKÓŁ NR XI/2011 
 

z posiedzenia Rady Miejskiej w Kobylinie w dniu 30 września 2011 roku 
 
 
 
 
XI sesja Rady Miejskiej w Kobylinie została zwołana na dzień 30 września 2011 roku o godzinie     
18-tej, w sali Klubu Seniora w Kobylinie.   
W sesji uczestniczyło 14 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu), 
zaproszeni goście (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu) oraz Burmistrz 
Kobylina – Bernard Jasiński, Sekretarz Gminy – Mirosław Sikora, Skarbnik Gminy – Jolanta 
Nowak oraz Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Krotoszynie – Krzysztof Jelinowski. 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Tadeusz Dżygała. 
 
 
 
Ad 1  
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Tadeusz Dżygała, który 
powitał wszystkich zebranych i stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Następnie przedstawił porządek obrad.  
 
 
Porządek obrad : 
1. Otwarcie sesji.  
2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
3. Zapytania, wnioski i interpelacje. 
4. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 
5. Informacja o stanie kultury, kultury fizycznej i turystyki. 
6. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie: ustalenia zasad wypłaty diet dla przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych Gminy Kobylin, 

b) w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylin na lata 2011 – 
2025, 

c) w sprawie: zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2011. 
7.  Wolne głosy i wnioski 
8.  Zakończenie. 
 
 
Ad 2 
T. DŻYGAŁA poinformował, że zapoznał się z protokółami z poprzedniej sesji i nie wnosi do jego 
treści żadnych uwag. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do protokółu. Ponieważ nikt uwag nie 
zgłosił, zaproponował przyjęcie protokółu bez jego odczytania. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła protokóły z poprzednich sesji - 14 za.  
 
 
Ad 3 
W punkcie tym nikt głosu nie zabrał. 
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Ad 4 
T. DŻYGAŁA zauważył, że radni otrzymali informację Burmistrza o działalności międzysesyjnej, 
stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. Zapytał, czy są pytania. 
Nikt nie zgłosił pytań. 
Rada Miejska jednogłośnie (14 za) przyjęła informację. 
 
 
Ad 5 
T. DŻYGAŁA stwierdził, że informacja o stanie kultury, kultury fizycznej i turystyki, stanowiąca 
załącznik nr 4 do niniejszego protokółu, była omawiana na posiedzeniach komisji. Zapytał, czy są 
pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił. 
Rada Miejska jednogłośnie (14 za) przyjęła informację. 
 
 
Ad 6 
a) 
T. DŻYGAŁA zwrócił uwagę, że Burmistrz przygotował projekt uchwały w sprawie: ustalenia 
zasad wypłaty diet dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy 
Kobylin. Projekt ten był omawiany na posiedzeniach komisji, otrzymali go też sołtysi. Zapytał, czy 
są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił przewodniczących komisji stałych                      
o przedstawienie opinii komisji. 
D. JAŹWIEC  poinformowała, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4  za.  
W. STYBURSKI poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 5 za 
G. OKUPNIK odczytał projekt uchwały. 
 

UCHWAŁA NR XI/45/11 
Rady Miejskiej w Kobylinie 

z dnia 30 września 2011 roku 
w sprawie : ustalenia zasad wypłaty diet dla przewodniczących organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych Gminy Kobylin, 
 

została podjęta jednogłośnie (14 za) i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
b) 
SKARBNIK przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kobylin na lata 2011 – 2025, stanowiącą załącznik nr 6 do 
niniejszego protokółu. Zaproponowane autopoprawki wynikają ze zmian budżetu. Wydatki bieżące 
zmniejszono o 98.600 zł i o taką kwotę zwiększono wydatki majątkowe. Propozycja zmiany 
paragrafu jest spowodowana wynikami rozmów z Regionalną Izbą Obrachunkową. Wskaźnik 
obsługi długu zmniejszyłby się z -0,64 do –0,17. Powodem autopoprawki jest zmiana paragrafu 
wpłaty dofinansowania na zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej. Sama uchwała jest tylko konsekwencją zmian budżetu. 
T. DŻYGAŁA poddał pod głosowanie autopoprawkę. 
Rada Miejska jednogłośnie(14 za) przyjęła autopoprawkę. 
T. DŻYGAŁA przeczytał projekt uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kobylin na lata 2011 – 2025. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, 
poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
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D. JAŹWIEC  poinformowała, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4  za.  
W. STYBURSKI poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 5 za. 
 

UCHWAŁA NR XI/46/11 
Rady Miejskiej w Kobylinie 

z dnia 30 września 2011 roku 
w sprawie : zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylin na lata 2011 – 2025, 

 
została podjęta jednogłośnie (14 za) i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
c) 
SKARBNIK przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały w sprawie: zmiany budżetu gminy 
Kobylin na rok 2011, stanowiące załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. W planowanych 
wydatkach zmieniona zostałaby klasyfikacja budżetowa dotycząca dofinansowania zakupu 
samochodu ratowniczo - gaśniczego dla Państwowej Straży Pożarnej w Krotoszynie, 
dofinansowania zakupu namiotu pneumatycznego ratowniczego wraz z wyposażeniem, wydatków 
dotyczących organizowania wypoczynku letniego w kinie. W przychodach zmiana klasyfikacji 
dotyczy wprowadzenia wolnych środków z lat ubiegłych. Natomiast w treści uchwały zmienionoby 
paragraf dotyczący rezerwy. 
T. DŻYGAŁA zauważył, że na posiedzeniach komisji były pytania dotyczące zakupu laptopa dla 
Posterunku Policji w Kobylinie. Radni pytali do jakich zadań w terenie ma być przeznaczony ten 
sprzęt. Poprosił o wyjaśnienie Kierownika Posterunku – Mariusza Polnego.   
M. POLNY zwrócił uwagę, że wniosek o zakup laptopa z oprogramowaniem skierował do Rady 
Miejskiej w maju br. Poinformował, że do końca 2011 roku wszystkie jednostki policji w kraju, 
które prowadzą postępowania przygotowawcze, są zobowiązane do zainstalowania w komputerach 
aplikacji e-posterunku. Chodzi o to, by na miejscu zdarzenia móc wydrukować gotowe druki, spisać 
zeznania, itp. Poza tym zaoszczędzanoby czas, ponieważ dane wpisywane do jednego druku 
automatycznie byłyby przekopiowane do innego druku. W tym programie prowadzone jest też 
archiwum, więc od razu można wszystko sprawdzić. Pozwoli to skrócić czas pracy. Teraz na 
Posterunku są dwa komputery, natomiast pracuje tam kilkoro policjantów. 
T. DŻYGAŁA poddał pod głosowanie autopoprawki. 
Rada Miejska jednogłośnie(14 za) przyjęła autopoprawki. 
T. DŻYGAŁA przeczytał projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2011. 
Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił przewodniczących komisji stałych 
o przedstawienie opinii komisji. 
D. JAŹWIEC  poinformowała, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4  za.  
W. STYBURSKI poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 5 za. 
 

UCHWAŁA NR XI/47/11 
Rady Miejskiej w Kobylinie 

z dnia 30 września 2011 roku 
w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2011, 

 
została podjęta jednogłośnie (14 za) i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
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Ad  7 
B. DRYGAS w imieniu sołtysów podziękował radnym za pamięć i podjęcie uchwały w sprawie 
ustalenia zasad wypłaty diet dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych Gminy Kobylin. Zauważył jednak, że kara potrącenia 30 % diety za nieobecność na 
sesji, jest zbyt dotkliwa. Funkcja sołtysa nie polega na tym, by siedzieć na sesji, jest wiele pracy.   
W przypadku opuszczenia 3 sesji w kwartale, przepada cała dieta   
Zwrócił uwagę, że w informacji o stanie kultury, kultury fizycznej i turystyki, napisano iż                
w Starymgrodzie jest pełnowymiarowe boisko. Jednak to boisko jest położone na gruncie Rolniczej 
Spółdzielni Produkcyjnej i mieszkańcy mają obawy iż może ono zostać zamknięte, zaorane               
i sprzedane. W tym miejscu jest też plac zabaw i kiedy zepsuła się karuzela zgłosił w Urzędzie 
potrzebę naprawy, ale powiedziano mu iż nic nie zostanie naprawione. Kupili łożyska za 50 zł         
i naprawili we własnym zakresie. Czytał w jednej z gazet, że w Gminie Pępowo plac zabaw jest na 
prywatnej posesji, którą Gmina dzierżawi. Zapytał, czy nie można wydzierżawić gruntu na którym 
jest boisko i plac zabaw.   
Przypomniał o potrzebie wycięcia starych lip w Starymgrodzie. Ostatnio pytał o tę sprawę 
Wiesława Popiołka i nie otrzymał odpowiedzi. 
M. KUCHARCZYK zauważyła, że droga przez Rębiechów jest bardzo ładna, ale w złym stanie jest 
droga dojazdowa do wsi. Poza tym w Rębiechowie do naprawy pozostało ok. 200 metrów drogi 
gminnej. Należałoby to skończyć. 
F. HECHMANN zapytał dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg – Krzysztofa Jelinowskiego, kiedy 
zostaną zakończone prace w Berdychowie. Naprawy wymaga także droga od Kobylina do 
Berdychowa. 
M. DYMARSKI stwierdził, że nie można połączyć komunikacją miejską odcinka Kuklinów-
Rojew-Dzierżanów z powodu fatalnej drogi. Przez ostatni rok nie zostały podjęte żadne działania, 
np. ścięcie poboczy czy wycięcie krzewów. Zwłaszcza nie można przejechać przez odcinek Rojew 
– Dzierżanów. Dyrektor MZK Krotoszyn – Wiesław Gałęski mówił o tym, że będzie połączenie, 
jeśli droga zostanie uporządkowana – usunięte zostaną krzewy, suche drzewa, zebrane pobocze               
i położona nowa nawierzchnia. 
T. DŻYGAŁA powiedział, że w drodze z Górki do Zalesia Małego i Zalesia Wielkiego w lesie rwie 
się pobocze. Wyrwy są krótkie ale głębokie. Należy je uzupełnić, ponieważ jest niebezpiecznie. 
Poza tym na tej drodze rozrosły się krzewy i jest bardzo wąsko. Konieczne jest wycięcie krzewów.  
Do zakończenia pozostał chodnik w Zalesiu Małym z prawej strony. Płytki już są, ale wykonawcy 
nie widać. Zaczęto budowę chodnika w Zalesiu Wielkim – też należy go skończyć. 
P. CHLEBOWSKI podkreślił, że powiatową drogę z Czeluścina do Srók, bardzo pozarastały 
krzewy, które wystają na drogę. Poza tym wiele osób jeździ teraz przez Długołękę do Jutrosina         
i coraz większe dziury się robią na drodze za Długołęką. Przypomniał, że złożono wniosek             
w sprawie topoli przy drodze do Srók i do Górki i nic się nie dzieje. Był zmuszony obciąć gałęzie 
od strony pola, ponieważ nie mógł przejechać. 
M. FLAK zauważył, że w budżecie na 2011 rok zabezpieczono środki na dokumentację budowy 
chodnika na ul. Baszkowskiej. Zapytał, co w tej sprawie. 
G. JACKOWSKI zwrócił uwagę, że w Górce na drodze jest zarwana studzienka.  
E. JAŃCZAK zgłosił potrzebę ścięcia pobocza na drodze Kuklinów – Rojew. 
T. DYMARSKI stwierdził, że nie można też przejechać drogą Kuklinów – Kromolice – Wielowieś. 
Co roku droga jest naprawiana, ale jest coraz gorzej.   
J. RATAJCZAK powiedział, że do ścięcia pojedyńczych drzew przy drodze przyjeżdża dużo 
sprzętu – to podraża koszty wycięcia, traci się też dużo czasu. Byłoby taniej, gdyby mieszkańcy 
sami wycinali takie drzewa. Poza tym znakować drzewa należałoby teraz, póki są liście. Niektóre      
z drzew oznakowano już 3 lata termu i nic.  
K. JELINOWSKI poinformował, że rozstrzygnięto już przetarg na wycięcie wszystkich drzew na 
które są decyzje. Na przełomie października i listopada wszystkie drzewa zostaną wycięte. Na to 
zadanie są zabezpieczone środki. Takich zadań PZD nie może przekazać prywatnym osobom, 
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ponieważ są instytucja państwową. Gdyby Rada Sołecka chciała takie drzewo zagospodarować np. 
na potrzeby świetlicy, to wtedy muszą napisać wniosek i on ten wniosek przekaże do Zarządu 
Powiatu. 
Są też zabezpieczone środki na pielęgnację zieleni. Po wycięciu drzew będą wycinane krzewy.       
W tym roku nie mają pracowników z Powiatowego Urzędu Pracy. 
Natomiast od 10 października będzie wykonywana ścinka poboczy od Dzierżanowa prze Rojew do 
Kuklinowa i z powrotem. O dokładnych terminach poinformuje sołtysów, by zabezpieczyli sprzęt 
do wywozu ziemi. Na chodnik w Zalesiu Małym przywieziono 350 m2 kostki i od środy planują 
budowę. Wcześniej – do środy, planowany jest remont drogi między Kuklinowem a Wielowsią. 
Droga ta jest w bardzo złym stanie, jeżdżą po niej bardzo ciężkie samochody, często przeciążone.  
Do budżetu na 2012 rok zgłosi przebudowę ul. Berdychowskiej w Kobylinie. Na to zadanie jest już 
dokumentacja. Do tego czasu zostaną usunięte te drzewa na których wycięcie jest zgoda.  
Jeśli chodzi o bieżący remont dróg, to PZD nie posiada frezu. Remontują w miarę pozyskania 
materiału od Zarządu Dróg Krajowych. Jeżeli będzie materiał, to będą remontować dalej. 
Teraz rozstrzygają się wszystkie sprawy odnośnie dokumentacji np. na budowę chodnika                
w Smolicach. Jest złożony wniosek dotyczący ul. Baszkowskiej w Kobylinie. W tym roku złożymy 
wniosek dotyczący budowy chodnika w Kuklinowie. Jeśli chodzi o ul. Baszkowską, to podczas 
odbioru kanalizacji prosił wykonawcę robót o dostarczenie geodezji powykonawczej, żeby było 
można zaprojektować ten chodnik. Uzyskał odpowiedź, że nie da się od razu przygotować geodezji 
powykonawczej na tym odcinku. Tak więc środki finansowe zabezpieczone na tę dokumentację, 
zostaną przeniesione na przyszły rok.    
Nie wie, czy uda się pozyskać środki finansowe na solidny remont drogi do Rębiechowa. Może uda 
się zaplanować środki na powierzchniowe utrwalenie dróg. Przypomniał, że planuje złożenie 
wniosku w sprawie ul. Berdychowskiej.  
Poprosił, żeby w przyszłości na spotkania dotyczące komunikacji miejskiej, zapraszać 
przedstawiciela PZD. Wtedy można też ustalić jakie prace są potrzebne, by na danym odcinku ta 
komunikacja mogła funkcjonować.  
Przypomniał, że obiecał remont ul. Dworcowej. Poinformował, że do końca października zostanie 
położony nowy dywanik o grubości 4 cm.  
BURMISTRZ stwierdził, że podejmie rozmowy z prezesem RSP w Starymgrodzie odnośnie jego 
planów co do gruntu na którym znajduje się boisko i plac zabaw. Może prezes zadecyduje               
o sprzedaży gruntu Gminie. Możemy także ten grunt wydzierżawić. O wynikach rozmów 
poinformuje radnych. 
Remont drogi w Rębiechowie to temat do dyskusji przy projektowaniu budżetu na przyszły rok. 
Poinformował, że w tej miejscowości będzie realizowany projekt w ramach Konkursu ”Pięknieje 
Wielkopolska Wieś”. Z 6 zgłoszonych projektów, pozytywnie rozpatrzono tylko projekt 
Rębiechowa. Dwóch zadań w tej miejscowości pewnie nie da się zrealizować. 
W przyszłym tygodniu rozstrzygniemy jak naprawić te 2 odcinki dróg w Długołęce. Dziś odbyła się 
wizja lokalna. 
Zauważył, że w dniu 13 października odbędzie się otwarcie boisk Orlik 2012. Budowa została już 
zakończona i odbył się odbiór techniczny.   
Zwrócił uwagę sołtysom, że w podjętej dziś uchwale radni wprowadzili diety miesięczne,                 
a dotychczas były diety kwartalne. Za nieobecność na sesji będzie potrącone 30 % diety, a sesja jest 
raz w miesiącu Tak więc sołtys nie będzie pozbawiony większości diety. Wszystkim 
przewodniczącym organów wykonawczych diety wzrosną. Będą też automatycznie wzrastać po 
podwyżce minimalnego wynagrodzenia. Uchwała będzie obowiązywać od 1 stycznia 2012 roku.  
T. GIERLIK podkreślił zły stan drogi do Zdziętaw. Od strony pobocza są wyrwy, droga jest 
popękana. Należałoby wzmocnić tę drogę. 
BURMISTRZ powiedział, że podpisał zarządzenie w sprawie przygotowywania materiałów 
planistycznych do budżetu na przyszły rok. Sołtysi mogą składać propozycje dotyczące zadań na 
wsiach. Co roku kilka kilometrów dróg jest naprawianych poprzez powierzchniowe utrwalenie. 
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Droga do Zdziętaw jest w planach. W budżecie przyszłorocznym  zaplanuje środki na 
powierzchniowe utrwalenie.      
 
    
Ad 8 
Po wyczerpaniu porządku obrad  sesję Rady Miejskiej w Kobylinie zakończono o godzinie 19.20.   
 
 
 
 
Protokółowała :                                                                            Przewodniczy ł :                                                           
 
Magdalena Nowakowska                                                             Przewodnicz ący 
          inspektor                                                                             Rady Miejskiej  
                                             
                                                                                                      Tadeusz D żygała 
 
 
 
  

 


